
Aan het College van B&W 
In afschrift aan de collega-raadsleden 
 
Vragen naar aanleiding van raadsinformatiebulletin 17.27 
 
Geacht college,  
 
Onze fractie is geschrokken bij het lezen van het raadsinformatiebulletin "financiële stand 
van zaken Kerststad 2017".  
De diverse genoemde posten vragen nadrukkelijk om uitleg.  
 
a. Waar heeft het bedrag van € 39.859,- betrekking op?  
Genoemd bedrag betreft de optelsom van de tot nu in 2017 betaalde facturen m.b.t. de 
kosten van: 
- de externe projectleider (groeven en vleermuizen); 
- monitoring (diverse tellingen van vleermuizen populaties, uitlezen diverse apparatuur, 
check mitigerende maatregelen) door Arcadis; 
- opstellen van de in de vergunningen voorgeschreven monitoringsrapportage inclusief de 
daarbij behorende analyses door Arcadis; 
 
b. Idem de vraag waar het reeds begrote bedrag van € 62.350,- aan besteed is anders dan 
het onder a. genoemde bedrag? (Dubbelop?) 
Het begrote bedrag van € 62.350 ziet op de kosten die in ieder geval in 2017 moeten worden 
gemaakt om aan de verplichtingen te voldoen die nog uit de in 2016 verleende vergunningen 
voortvloeien (monitoring en opstellen monitoringsrapport). Tevens zijn in dit bedrag de kosten tot 
medio 2017 van de externe projectleider opgenomen. Deze kosten moeten worden gemaakt om de 
vergunningen te verkrijgen voor de kerstmarkten in de groeven in 2017.  
 

c. Er is sprake van een offerte voor het aanvragen van natuurvergunningen tot een bedrag 
van € 21.600,-; zijn dit uitsluitend de legeskosten? Indien nee, waar heeft dit verder nog 
betrekking op?  
Voor het aanvragen van de vergunningen zijn geen leges verschuldigd. Wel moeten diverse 
onderzoeken worden overgelegd, een toelichting op de aanvraag worden geschreven en vindt 
vooroverleg plaats met de provincie. Een deel van deze werkzaamheden wordt verricht door Arcadis. 
Dit leidt tot het genoemde bedrag. 
 

d. Kosten monitoring € 23.000,-. Als de provincie dit zo nodig vindt (wij toch niet?), dan 
geven zij toch opdracht en betalen zij dat toch? Monitoring heeft –naar de raad is 
meegedeeld– al jaren plaatsgevonden zonder negatieve resultaten voor de vleermuizen-
populatie. Waarom dan nog steeds monitoring?  
Vorig jaar hebben zowel de provincie als de minister monitoring noodzakelijk geacht. Als in mei van 
dit jaar geen monitoringsrapport zou worden overgelegd, hadden in 2016 de kerstmarkten in de 
groeven geen doorgang kunnen vinden. Het waren in 2016 de provincie en de minister die deze 
verplichting aan de vergunningaanvrager hebben opgelegd. Het wettelijk systeem voorziet er niet in 
dat het bevoegd gezag dat een verplichting aan een vergunning koppelt, de kosten van deze 
verplichting moet betalen. De rekening is voor de vergunningaanvrager. Het alternatief is het niet 
verkrijgen van de vergunning. 
In de afgelopen jaren is de vleermuizenpopulatie in de groeven enkel in januari van elk jaar geteld. 
Op basis van deze summiere monitoring kan echter niet worden afgeleid wat het effect is van de 



kerstmarkten in de groeven op de vleermuizenpopulatie. Daarvoor moet veel vaker worden geteld 
gedurende het hele jaar. Ook houdt de verplichte monitoring meer in dan alleen het tellen van 
vleermuizen. Zo zijn warmtemetingen verricht, vliegbewegingen vastgelegd en is het effect van de 
mitigerende maatregelen nagegaan. 
 

e. Kosten externe projectleider ad € 20.800,-. Heeft zijn werk toch al gedaan? Waar hebben 
de kosten over 2017 dan nog betrekking op: aanvragen vergunningen en monitoring? Zo ja, 
dan is er sprake van dubbeltelling.  
In de begrote kosten van € 62.350 zijn de kosten van de externe projectleider tot medio 2017 
opgenomen. De inzet van de externe projectleider blijkt echter ook nog nodig in de tweede helft van 
2017. Het genoemde bedrag van € 20.800 bestrijkt deze periode. 
 

f. Wordt het niet tijd dat het college gaat protesteren tegen deze geldverkwistende 
operaties die nauwelijks iets opleveren nu al gebleken is dat er aan de populatie van 
vleermuizen al jarenlang geen nadeel is berokkend, aannemend dat de toestemming in het 
kader van Natuurbescherming vooral daarop betrekking heeft?  
We hebben hier van doen met wetgeving die is vastgesteld door het nationale parlement. Daarmee 
heeft het parlement voldaan aan de verplichtingen die dienaangaande voortvloeien uit wetgeving 
van de Europese Unie. Alle bij de EU aangesloten landen hebben met deze wetgeving van doen. In 
Valkenburg is sprake van een unieke situatie. Nergens in de EU-lidstaten worden kerstmarkten in 
groeven gehouden met daarin vleermuizen. Dit compliceert de vergunningaanvragen en 
vergunningverlening. O.a. hoge kosten zijn hiervan het gevolg. Daarnaast zijn de 
monitoringsresultaten niet geheel eenduidig. Uw stelling dat de vleermuizenpopulatie “al jarenlang 
geen nadeel is berokkend” kan niet hard worden gemaakt. De uitgebreide monitoring op grond 
waarvan relevante conclusies kunnen worden getrokken, vindt immers pas plaats sinds 2016. 

 
In afwachting van uw reactie, graag voor de behandeling van de kaderbrief, verblijft namens 
de CDA-fractie,  
 
met vriendelijke groet,  
Math. Knubben, fractievoorzitter 
 


